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Referat

Punkt 1: 9.00 - 9.20 Elforsyningssikkerheden for Aalborg Universitet

ES er udfordret, hvis strømmen forsvinder både kortvarigt eller langvarigt. PM har af
samme grund indkøbt UPS’er for ikke at miste data ved små strømudfald. Det er vigtigt,
at alle sektioner er opmærksomme på, at problemet kan forekomme og tager de rette
forholdsregler.

Punkt 2: 9.20 - 9.40 De unge viser vejen til fremtiden

SL har set oplægget med Emilia van Hauen og kan genkende de tendenser, der blev
fremlagt.
Én pointe er, at unge mennesker er meget drevet af relationer, hvilket ikke bliver
imødekommet, når de f.eks. begynder som ph.d.-studerende og for en stor dels
vedkommende sidder alene med deres arbejde.

Det er en snak, der kan bruges lang tid på og som vil egne sig godt til tema til et
heldagsmøde, hvor man evt. inviterer unge medarbejdere med til sparring. Formålet med
mødet vil være at finde nogle løsninger og ideer til forbedringer i rekruttering og
tilknytning til AAU. CSP henviste til et webinar med samme tema for interesserede – ”Når
generationer mødes” med Julia Lahme.

Punkt 3: 9.40 - 10.00 Årsresultat 2022 samt budget for 2023

SKK refererede et supergodt årsresultat for 2022, som endte med et lille overskud på
370 tkr.

For 2023 er forbrugsrammen til sektionerne næsten fordoblet for alle sektioner. De er
fordelt efter UK10 årsværk og ca. 2% projektledermidler. Midlerne kommer samlet ud i
sektionerne, og sektionslederne skal dermed fordele de ekstra midler til de rette personer
og formål. Der henstilles til at pengene sættes i spil allerede først på året, for at undgå
travlhed - ofte med leveringsproblemer til følge - sidst på året.

SKK kan generere lister til SL med data om PI i sektionerne.

Punkt 4: 10.00 - 10.15 AAU mentorordning

Der er på AAU oprettet en mentorordning, som kunne være en god ide for enkelte
medarbejder. GFP anbefaler, at man tager det med i MUS – også selvom første deadline
er 28/2 og dermed før årets MUS. Alle medarbejdere kan selv melde sig som mentor
eller mentee, så SL bør tage punktet på et sektionsmøde snarest og opfordre alle, der
kunne have lyst og brug for det til at melde sig.

Det blev besluttet at MUS skal være afviklet inden udgangen af april 2023. CSP giver
forskningsstøtteteamet besked.

Punkt 5: 10.25 - 10.40 Ny APV-model

APV-modellen ændres fra at køre årligt til nu at køre hver andet år - i lige år.
Trivselsmålinger foretages i ulige år sidst på året, så der er frisk data at arbejde med i
runderingerne. Som info, er der valg til AMIU i marts i år.
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På SU har man ønsket at evaluere omfanget af hjemmearbejde, som efter undersøgelse
af AMIU og beslutning på LG pt. bestemmes af sektionsledere og sekretariatschef. Der
er ikke ønske fra LG om fælles regler på tværs af instituttet, hvilket tages med i
diskussionen i SU.

Punkt 6: 10.40 - 11.00 Status på EVU

AAU vil gerne fokusere på EVU-området for at kompensere for prognose om nedgangen
i studerende, og i den forbindelse arbejder TECH på en forretningsmodel, som dels vil
bidrage positivt til omsætning på fakultetet, samt dels er tilbud om en anden måde at
læse på videregående uddannelser på, i tråd med regeringens forslag om at skære i
kandidatuddannelserne.

Der er lavet en meget grundig forundersøgelse bland potentielle aftagere for at belyse
behovet og efterspørgslen, hvilket har hjulpet med at definere, hvilke kurser/forløb, der
specifikt skal satses på.

Med arbejdet i TECH er det tydeligt, at kursusbeskrivelserne fra ES skal skærpes og
dette gøre bl.a. i samarbejde med nyansat forretningsudvikler på fakultetsniveau. De
endelige tilbud skal rettes til, så det følger universitetets øvrige normer og forordninger.

Punkt 7: 11.00 - 11.20 Info fra Gert

Der arbejdes pt. på at oprette danskkurser til ES-medarbejdere i både Aalborg og
København, og det er planen at instituttet betaler for forløbet for dem, der ikke kan få det
gratis indenfor de første 5 år af deres ophold i Danmark, og at det kommer til at finde
sted lokalt for at gøre det så nemt og attraktivt for de ansatte som muligt.

Der barsles også med kursus i mundtligt engelsk med focus på at præsentere– evt. i
samarbejde med CS og BIO.

Rektor har fremsat en vision for hvordan indtægter til universitetet skal være fordelt på
undervisning, basismidler og ekstern funding. Den er endnu ikke endelig, men LG
informeres løseligt om kommende tiltag.

Dekanen fremlagde på ovenstående møde også resultatmål for eksternt hjemtag i de
næste år for henholdsvis fakultet og de enkelte institutter.

Punkt 8: 11.20 - 12.00 Bordet rundt og evt.

OA vil gerne have en tilbagemelding på hvordan de ph.d.-studerendes involveres i
undervisning. Deadline udskydes til de studerende har valgt projekt.

PM fortæller at den årlige Nokia-kontrakt nu er underskrevet, men reduceret til 750 tEuro

AI Engineering-uddannelsen opstartet af Create er blevet godkendt, og ES har to kurser
på henholdsvis 2. og 4. semester. JO har en underviser til 2. semesterkurset, men ikke
kapacitet til kurset på 4. semester. Beskrivelsen rundsendes til de øvrige sektioner, som
byder ind med underviser.

RT efterlyser en skabelon til tenure track planer. GFP har nogle eksempler, men vil tale
med LER inden de distribueres til fremtidig reference.
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UFM kommer på besøg d.d. i Antennelab. og om 14 dage kommer Prins Joachim
sammen med FMI Chef Kim Jesper Jørgensen og Generalmajor Anders Rex, Chef for
Udviklings- og Planlægningsstaben ved Forsvarskommandoen.

Referatet er godkendt
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